
 
Kilden, den 20. september 2021 

 
 
 
Høring vedrørende skolekapacitet i Støvring by 
 
 
Fra Kildens bestyrelse vil vi komme med en kort udtalelse på baggrund af høringsmaterialet.  
 
Med den enorme udbygning af Støvring by bør der fra start være en klar plan for hvordan man vil håndtere 
den øgede befolkningstilvækst. Udbygning af infrastrukturen, institutioner m.m.  
 
Når det skal vurderes om der skal bygges til eller bygges nyt, må børneperspektivet vægtes højt. 
En skole skal placeres der hvor børnene bor. Andre løsninger vil give farlige skoleveje, trafikale udfordringer 
mm. Der er lavet forskellige studier af hvordan forskellige skoletyper klarer sig. Det bør have betydning når 
den endelige løsning vælges. En tilbygning af eksisterende skoler er ikke en ordentlig løsning for børnene. 
 
Derfor er den klare holdning herfra, at der bør bygges en skole i det område hvor de nye kvarterer er 
udbygget på – nord for banen. I den forbindelse bør man indtænke at forskellige typer at institutioner ex. 
ældrecenter indgår i samme bygningskompleks, som kan give unikke fællesskaber og markant øgede 
trivsels muligheder for alle. Hertil kan medtænkes fælles faciliteter som vil være klare fordele for begge 
typer af institutioner.  
 
Om det skal være skole fra 0-6 klasse eller en skole til et helt skoleforløb har Kildens bestyrelse ikke en 
holdning til.  
 
Men det er vigtigt at understrege, at et anlægsbudget på et meget betragteligt beløb ikke skal finansieres 
helt eller delvis ud af de eksisterende tildelingsmodeller.  
 
 
Bestyrelsen  
Kilden Børne- og Ungeunivers. 
 
 


